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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha Horvátország meg tudta oldani, hogy a zágrábi 
önkormányzat 30 forintos kilowattóránkénti áron jusson áramhoz, a magyar kormány miért 
nem képes hasonló intézkedést hozni a magyar önkormányzatok érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Miközben Európa más országainak kormányai azon dolgoznak, hogy a drasztikusan megemelkedett
energiaárak ne lehetetlenítsék el a közszolgáltatásokat, túlélési lehetőséget biztosítsanak a 
cégeknek, és megélhetési biztonságot adjanak az embereknek, a magyar kormány éppen visszavett 
ezekből a támogatásokból. Így augusztusban kilökte a „védett” ellátási körből az 
önkormányzatokat, iskolákat, óvodákat, kulturális és szociális intézményeket.

Budapesten, de lényegében az összes önkormányzatnál igen komoly költségnövekményt jelent az 
energiaársokk. Sajtóhírek szerint a Városháza több alkalommal is jelezte a problémát a 
Kormánynak, amely azonban eddig semmilyen segítséget nem nyújtott. Márpedig a közvilágítás, 
valamint annak háromszorosát kitevő BKV-energiafogyasztás is kigazdálkodhatatlan problémát 
jelent a forrásaitól megfosztott fővárosnak.

És miközben a Mátrai Erőmű 24 Ft/kWh áron értékesítette az áramot, a paksi atomerőmű az elmúlt
évekhez hasonlóan továbbra is 12 forint/kWh-s áron állít elő villamos energiát, és ugyanennyiért is
adja a Magyar Villamos Művek áramkereskedő cégének, az már lényegesen drágábban, 250-300
forint/kWh-os áron értékesíti tovább az áramot a hazai önkormányzatok felé. A kialakult helyzet
csődközeli állapottal fenyegeti pártállásra való tekintet nélkül a kormánypárti és ellenzéki vezetésű
önkormányzatokat egyaránt.

 

A  környező  országok  kormányai  felismerték  a  kialakult  helyzetben  rejlő  veszélyeket.



 
Csehországban  például  ársapkát  vezettek  be  az  önkormányzatok  gáz-  és  áramellátására.  A
szomszédos Horvátországban információim szerint a zágrábi önkormányzat például a hazai ár
töredékéért, mindössze 30 forint/kWh-s áron kap áramot, ami nagyságrendekkel kisebb terhet
jelent, mint amit akár a Fővárosi Önkormányzat, akár más hazai önkormányzat kénytelen viselni.

 

Úgy gondolom, fel kell tárni azokat a tényezőket, melyek a fennálló helyzethez vezettek. Teljesen
egyértelmű ugyanis, hogy  amennyiben a horvát szolgáltató 30 forint/kWh-s áron tud áramot
biztosítani a Zágrábnak, akkor arra a magyar MVM-nek is képesnek kellene lennie  a hazai
önkormányzatok  felé.  Különösen  úgy,  hogy  Horvátország  villamos  energia-ellátásában  az
atomenergia  mindössze  15  százalékot  képvisel,  míg  hazánkban  a  Paksi  Atomerőmű  az
energiaszükséglet több mint 30 százalékát fedezni tudja.

 

Továbbra  is  állítom,  hogy el  lehetne  látni  a  lakosságot  az  augusztusi  áremelést  megelőző áron
árammal, hiszen a paksi termelésből bőven futná rá! Lehetne valamilyen kombinációját kitalálni
annak,  hogy  olcsóbb  áramhoz  jutva,  az  állami  és  önkormányzati  közszolgáltatások  is  talpon
maradjanak,  illetve  elkerülhetők  legyenek  a  céges  csődök,  hiszen  a  Paksi  Atomerőmű  olcsó
termelését így is el lehetne osztani. A nagyobb felhasználási mennyiségre való tekintettel nyilván a
lakosságénál magasabb áron, valamilyen ársapka bevezetésével. Ki lehet mindezt számolni, csak
politikai akarat kellene hozzá.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miben ragadhatóak meg azok a feltételek, melyek Horvátországban lehetővé teszik a 30
forint/kWh  körüli  árat  ottani  önkormányzatok  számára,  de  hazánkban  nem  állnak
rendelkezésre?

2.  Ha  Horvátország  meg  tudta  oldani,  hogy  a  zágrábi  önkormányzat  30  forintos
kilowattóránkénti  áron  jusson  áramhoz,  a  magyar  kormány  miért  nem  képes  hasonló
intézkedést hozni a magyar önkormányzatok érdekében?
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